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Advies aan Provinciale Staten

Tbv Statenvergadering d.d 11-10-2021 
Commissie Mobiliteit en 
Bereikbaarheid  
Datum commissievergadering 27-9-2021

Onderwerp: 
Voordracht 52, Voordracht Tweede begrotingswijziging 2021

De commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid adviseert:

De Voordracht Tweede begrotingswijziging als hamerstuk door te geleiden naar de Statenvergadering van 
maandag 11 oktober 2021.

Uittreksel concept-verslag commissie M&B 27-9-2021:

5. A-agenda Algemeen
5a. Financiën: Voordracht Tweede begrotingswijziging 2021

Mevrouw Kuiper (CDA) las in het stuk dat er aangesloten is bij het Investeringsplan Amsterdam Logistic Port. 
Dat was vanuit de Ongestoorde Logistieke Verbinding Greenport. Dit jaar wordt er € 1,8 miljoen minder 
uitgegeven. Wat is het voordeel geweest van die overgang? Is er een causaal verband tussen de overgang en 
minder besteding?

De heer Terwal (VVD) zegt dat alle financiële ontwikkelingen en mutaties in Programma 4 Bereikbaarheid voor 
de VVD goed zijn te volgen en op instemming kunnen rekenen. De fractie heeft zorgen over het gevraagde 
krediet van € 1,23 miljoen voor de aanleg van een zonnefietspad, langs de N201. De VVD is voorstander van 
innovatieve projecten in de provinciale infrastructuur. In de afgelopen Statenvergadering is een motie van de 
VVD samen met D66 en de PvdA aangenomen over de verdere uitrol van infrastructuur van gerecycled plastic. 
Juist de pilotresultaten van het project SolaRoad bij Krommenie waren niet positief. De VVD wil het project 
SolaRoad niet volledig afschrijven, want dit soort innovatieve projecten gaan nu eenmaal met vallen en 
opstaan. Wat ons verbaast is dat zo kort na het weghalen van het fietspad er nu € 1,23 miljoen geïnvesteerd 
wordt in eenzelfde fietspad langs de N201. Is het niet verstandig om te wachten tot dit soort zonnefietspaden 
in de werkplaats verder ontwikkeld zijn, op basis van de ervaring in Krommenie en andere plekken, en dan 
pas in een verbeterde versie van het zonnefietspad te investeren?



2 | 4Advies aan PS | 

De heer Klein (CU) sluit zich aan bij het laatste punt van de VVD. Ook de CU is kritisch op dit voorstel. 
Innovatie is belangrijk, maar er is ook veel geleerd. Zo werken zonnepanelen op busbanen voor zwaar verkeer 
niet goed. Wat is de specifieke onderzoeksvraag die we gaan beantwoorden? Is het inmiddels in een fase dat 
de markt het verder kan oppakken?
Dan is er nog een vraag over de heropening van het krediet voor de N236. Er waren restwerkzaamheden. 
Gedacht werd dat die binnen het gebiedscontract vielen, maar dat bleek niet het geval. Kan de gedeputeerde 
dit toelichten? Is een verkeerde afspraak gemaakt met de aannemer? Welk bedrag moet straks extra 
beschikbaar worden gesteld?

De heer Hoogervorst (SP) sluit zich aan bij de opmerkingen over het zonnefietspad. Er wordt een proef 
gehouden in de Provincie Utrecht. Waarom wachten we die uitkomst niet af? 
Wanneer komen de voorstellen in het kader van bermveiligheid? Over welke bermen gaat het?

De heer Steeman (D66) zegt dat D66 tevreden is over de manier waarop de financiële cyclus is verbeterd, 
waarvoor complimenten. In het proces rondom de Regionale Energie Strategieën werd duidelijk dat veel 
Noord-Hollanders en veel gemeenten de voorkeur hebben voor een manier van energie opwekken die zo 
onzichtbaar mogelijk is. D66 is een groot voorstander van de innovatieve manier om de provinciale 
infrastructuur te benutten voor de opgave uit de RES’en en het Klimaatakkoord. De proef met de SolaRoad 
was niet ideaal. Het was een proef om van te leren. Ook van de communicatie naar omwonenden en 
gebruikers kan geleerd worden. De enorme potentie van de vele kilometers provinciale infrastructuur die 
ingezet kan worden voor de energietransitie maakt dat D66 toch voorzichtig voorstander is van de verdere 
innovatie rondom het zonnefietspad N201
Bij deze innovatie moet duidelijk zijn wat er uit een eerdere proef is geleerd. De vervolgproef moet voor alle 
gebruikers van het fietspad veilig en comfortabel uitgevoerd worden, duidelijke doelstellingen hebben en er 
moeten een evaluatie en heldere communicatie- en participatiestrategie komen.
D66 denkt dat er veel andere duurzame innovatie mogelijk is door een uitnodigend infrastructuur- en 
mobiliteitsbeleid. Provinciale Staten namen onlangs het Perspectief Mobiliteit aan. D66 ziet de uitvoering 
graag in komende begrotingsstukken onderbouwd. 
D66 is voorstander van het inzetten van het budget voor bermveiligheid, maar het aandragen van projecten 
voor dit budget moet bij voorkeur van onderop plaatshebben, niet alleen vanuit provinciale weginspecties, 
maar zeker ook vanuit gebruiker, gemeenten en wellicht in samenwerking met politie. Op die manier wordt 
de weg volgens het boekje maar ook vanuit de gebruiker veiliger. Een warm pleidooi om de adviezen van 
duurzaam veilig op een meer rekkelijke wijze toe te passen dan op een precieze toepassing, zal ik u op dit 
moment besparen, maar in het algemeen mag er meer vanuit de weggebruiker zelf worden gedacht dan vanaf 
de tekentafel.

De heer Deen (PVV) bezigde de woorden van de heer Terwal al vaker in deze commissie en in de Staten. Het 
pijnpunt van de PVV in deze begrotingswijziging is dan ook het beschikbaar stellen van € 1,2 miljoen. Dat 
geld kan beter besteed worden aan onderhoud en/of vervanging.

Gedeputeerde Olthof constateert dat er toch nog de nodige technische vragen zijn gesteld. Over de 
Zuidcorridor zijn de Staten al eerder geïnformeerd. Truckparking was de oude naam. Het budget dat daarvoor 
was gereserveerd, wordt gebruikt om de logistiek rondom Schiphol te verbeteren. Truckparking werkt niet en 
het geld wordt ingezet op het programma Amsterdam Logistic. Haarlemmermeer zet budget in. In 2021 
wordt circa € 500.000 ingezet voor concrete plannen. De rest van het gereserveerde budget volgt daarna. 
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Op het gebied van het zonnefietspad zijn veel ontwikkelingen. Eerder is besloten om het budget vanuit zwaar 
verkeer in te zetten. Zwaar verkeer op zonnecellen blijkt in de praktijk niet te werken. Niet alleen SolaRoad, 
maar meerdere partijen ontwikkelen zonnefietspaden. In Zuid-Holland en Noord-Brabant worden 
fietstrajecten, via een aanbesteding in de markt gezet. Er zijn meerdere partijen betrokken. De gedeputeerde 
zal uitzoeken of SolaRoad, of een andere partij het oppakt. Met de lessen die zijn geleerd met SolaRoad en 
vanwege de ontwikkelingen bij andere partijen vindt het college dat Noord-Holland hierin een rol zou moeten 
spelen. Op de specifieke vragen over welke partij en randvoorwaarden en zekerheden volgt een schriftelijk 
antwoord.

Bij interruptie vraagt de heer Terwal (VVD) welke partij tot aanleg van zonnefietspaden overgaat. Wat zijn de 
lessons learned van deze partij? Hoe kan worden voorkomen dat de coating loslaat bij extreme 
weersomstandigheden, zoals vorst?

Gedeputeerde Olthof geeft aan dat er lessen zijn geleerd. De gedeputeerde meent dat de gevraagde 
informatie al is verstrekt. Mocht dit niet het geval zijn, dan volgt de informatie alsnog.

Bij interruptie vraagt de heer Klein (ChristenUnie) wat het specifieke doel is van deze investering.

Gedeputeerde Olthof verduidelijkt dat SolaRoad geen bedrijf an sich is. Het is een techniek, die ontwikkeld is. 
Een marktpartij kan het product SolaRoad gaan gebruiken. Provincie Noord-Holland doet niet mee in de 
aanbesteding als SolaRoad. Dit zal door de markt worden opgepakt. Het is niet SolaRoad die de uitvoering 
gaat doen.

Bij interruptie wijst de heer Klein erop dat Provincie Noord-Holland voor 50% eigenaar is van SolaRoad. 
Noord-Holland gaat vanuit haar provinciale rol een aanbesteding doen rondom zonnefietspaden. Daar kan 
het SolaRoad product voor worden gebruikt, maar dat is niet zeker?

Gedeputeerde Olthof gaat dat uitzoeken. Het is aan de markt om het beste product op die plek uit te kiezen.

Bij interruptie vraagt de heer Steeman (D66) om een reactie op zijn verzoek om communicatie en participatie.

Gedeputeerde Olthof antwoordt dat er bij dit soort projecten goede communicatie moet zijn. We nemen de 
communicatie ter harte. 

De heer Steeman (D66) weet dat er sprake van teleurstelling was omdat de coating van het zonnefietspad 
losliet en het ten prooi viel aan vandalisme. 

Gedeputeerde Olthof wijst erop dat het de N203 was die hierdoor in het nieuws kwam. Er was sprake van 
teleurstelling en sarcasme. Dit moet worden voorkomen in het vervolgtraject. Zoals toegezegd volgt daarover 
meer informatie. Informatie over de geleerde lessen en over de vraag waarom wordt verwacht dat het nu wel 
goed zal gaan.

In een aantal concrete projecten zijn de Staten al geïnformeerd over waar het om gaat bij bermveiligheid. De 
Staten ontvingen daarover een brief.
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Bij interruptie beaamt de heer Hoogervorst dat dit gedeeltelijk waar is. In april ontvingen de Staten hierover 
een brief. De heer Hoogervorst begreep dat dit bedrag bestemd is voor de wegen die niet in aanmerking 
komen voor medefinanciering. Overigens was zijn concrete vraag wanneer de voorstellen komen voor de 
locaties waar de bermen beveiligd gaan worden.

Gedeputeerde Olthof zal de brief van toen terughalen. 
Dit gaat uiteindelijk om het beschikbaar stellen van een krediet voor dat deel.
De gedeputeerde hoopt niet dat de Staten van het college verwachten dat per onderdeel c.q. wegvak iedere 
investering ter goedkeuring langs Provinciale Staten komt. De investering per project/traject varieert enorm. 
Het gaat over een groot areaal waar de bermveiligheid ter discussie staat. Om daarvan een groot deel op te 
kunnen pakken wordt daarin nu geïnvesteerd.

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) of de gedeputeerde kan toezeggen dat als de projecten in het 
kader van bermveiligheid zijn afgerond, hij met een overzicht komt van wat er plaatsvond.

Gedeputeerde Olthof zal een overzicht geven van wat gerealiseerd is en wat nog onderhanden is.
Een uitwerking van het Perspectief is nooit toegezegd. Het Perspectief is de paraplu, wat vertaald wordt naar 
actieve mobiliteit. De Staten krijgen geen voorstel waar de uitvoering van het Perspectief in genoemd staat. 
Dat komt terug in andere onderdelen, zoals in Slimme en Schone Logistiek.
Het is goed om te bespreken hoe verder wordt gegaan met innovatie. 
Bermveiligheid is een combinatie van. Dat komt op basis van incidenten die plaatsvinden, van weginspecteur 
en door input vanuit andere partijen. Daar zit geen uitgebreid participatietraject op. Vanuit de expertise en 
ervaring van de weginspecteurs blijkt waar bermveiligheid moet worden toegepast. Wie zouden anders 
moeten worden betrokken als het gaat om bermveiligheid? Ook komt bermveiligheid aan de orde na 
incidenten.

De heer Steeman (D66) bedoelde niet specifiek dat de provincie over bermveiligheid met inwoners moet 
participeren. Hij doelde op de getrapte participatie via gemeenten. 

De voorzitter constateert dat er geen behoefte is aan een tweede termijn.

De voordracht Tweede begrotingswijziging mag voor wat betreft de commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid 
als hamerstuk worden doorgeleid naar Provinciale Staten, onder het voorbehoud dat de heer Terwal (VVD) de 
informatie over het zonnefietspad eerst wil afwachten.


